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Érkezett 2015 JÜL 2 9 . Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,

az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk intézni a
Külgazdasági és Külügyminisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes
minisztérium vezetőjéhez

„Milyen konkrét lépéseket tett a Külügyminisztérium a törvénytelen kitiltások kapcsán,
különös tekintettel egy volt országgy űlési képviselő közelmúltbeli ismételt kitiltására ,
milyen lépések megtételét tervezik, hogy a jöv őben hasonló esetek ne fordulhassanak elő ,
és mit tettek a jogsértő állapotok mielőbbi megszüntetése érdekében? ”

címmel.

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Úr !

2014 novemberében már tartalmilag ugyanezt a kérdést feltettük Önnek, akkor Toroczka i
László és családja 2013 októberében a nagyszalonta-méhkereki határátkelőnél történt
feltartóztatásáról és kitiltásáról, Szávay István, a Jobbik Nemzetpolitikai Kabinetje elnökének ,
továbbá Zagyva György Gyula, Tyirityán Zsolt és Mikola Béla tavaly márciusi kitiltásáról i s
érdeklődtünk. Az érintettek jellemzően semmiféle hivatalos értesítést nem kaptak a román
féltő l .

Azonban nem csak a románok tiltják ki önkényesen a magyar állampolgárokat a trianon i
békediktátum által elszakított területekről . Ugyancsak tavalyi évben a beregsurány i
határátkelőnél közölték a Kárpátaljára tartó Budaházy Györggyel és útitársaival az Ukrajnábó l
történt kitiltásukat. A kitiltás okát nem lehet tudni, azonban az érintett interneten közzétett
nyilatkozata szerint korábban nem járt Ukrajna területén, az ukrán állammal pedi g
Magyarországon sem volt semmiféle kapcsolata .



A kitiltások aztán tovább folytatódtak . 2014 november elején, Romániához hasonlóa n
Ukrajna is magyar országgyű lési képviselőt tiltott ki . Gyöngyösi Mártont, az Országgy ű lés
külügyi bizottságának jobbikos alelnökét és munkatársát, Szaniszló Adriennt is kitiltották a
szomszédos államból . Utóbbi korábban nem is járt az érintett területen, nem lépte át a határt .

Azonban nem csak világiakat és országgyűlési képviselőket érint a szomszédos Ukrajna
sajnálatos gyakorlata, hiszen útban egy szolyvai megemlékezésre értesült Kárpátaljáról történ t
kitiltásáról Hegedűs Loránt református lelkész. A 70 éve kényszermunkára hurcolt magyaro k
emléke előtt kívánt fejet hajtani, ám a határ őrök Isten szolgájának megtiltották a gúnyhatá r
átlépését, mondván egy ukrán állami szerv döntése értelmében nem léphet az országba .
Indokolást - ahogy a fenti esetek érintettjei sem - nem kapott a lelkipásztor .

A román fél a sajtó útján Vona Gábor, a Jobbik elnök-frakcióvezet őjének a kitiltását i s
meglebegtette, azonban a második legnépszer űbb magyar politikai közösség vezet őjének
kitiltásától elálltak, és mégis inkább a józan észre és a nemzetközi jogra hagyatkoztak a romá n
döntéshozók. Mindezekről — ha máshonnan nem — a korábbi megkeresésünk nyomá n
értesülhetett .

Tisztelt Miniszter Úr !

Tisztában vagyunk vele, hogy a magyar-román kapcsolatok a mélyponton vannak, d e
álláspontunk szerint a helyzet megoldását nem az önfeladás politikájától kell várnunk . A
magyar diplomáciának minden olyan megnyilvánulás ellen fel kell emelnie a szavát, amely a
nemzetközi jogba ütközik, és amelynek — jobbára politikai nézeteik miatt — elszenvedő i
magyar állampolgárok.

Rendkívül rossz üzenete van annak, ha ezen jelenségek mellett szótlanul elmegyünk . Részben
ennek a határozatlan politikának az eredménye Zagyva György Gyula Romániából történő
ismételt kitiltása . A volt országgyűlési képviselőt július második hetében Ermihályfalváná l
tartóztatták fel és tiltották meg számára határozatlan időre a határ átlépését .

Korábban is elmondtuk és változtatás nélkül fenntartjuk, hogy a magyar diplomáciának ilye n
esetekben, függetlenül akár az érintett pártállására, véleményünk szerint mindent meg kel l
tennie a magyar állampolgár jogainak védelmében . Ez nem lehetőség, hanem olyan
kötelesség, amelyet az Alaptörvény félreérthetetlenül megszab .

Romániában koncepcionális büntetőügyek indultak magyarok ellen, a kormányzat kifejezette n
magyarellenes akciókat hajt végre „ az igazságszolgáltatás és a transzparencia jelszavával és
álszavával” . Ezt nem más, mint Lázár János miniszter nyilatkozta a múlt hónapban a
határainkon kívüli magyarellenes tevékenységek kapcsán, amelyek ellen a magya r
kormánynak harcolnia kell . Itt ragadnánk meg az alkalmat, hogy megemlítsük, mikor a
köztudottan a magyar kormánnyal semmiféle hivatalos kapcsolatban nem álló Habony Arpád
és mások az Egyesült Államokból történő kitiltása felmerült, akkor nagy erőket mozgósítottak
az ügy megnyugtató rendezésére, ám a fentebb említett esetekben mintha nem is létezne a
magyar külügy .

Csak a kíváncsiság kedvéért, mert a lakossági fórumokon ez a kérdés is elhangzott : mi
magyarok hány esetben tiltottunk ki román vagy ukrán állampolgárt a véleménye, politika i
nézetei miatt?



Tudomásunk szerint a magyar diplomácia nem folyamodott ilyen drasztikus lépésekhez, pedi g
pl. a román sovinizmus termelt már ki magából meghökkent ő és joggal felháborító
nyilatkozatokat . Amennyiben mi valóban nem tiltunk ki hazánk területérő l senkit a véleménye
miatt, akkor talán célszerű lenne kétoldalú tárgyalások alkalmával felvetni, hogy bizony a
XXI . században egy kultúrnemzet nem ragadtatja magát ilyen kilengésekre . Ezek az önkénye s
megnyilvánulások semmiféle célt nem szolgálnak, a gyakorlatban pusztán a kapcsolato k
további romlását segítik elő , ami ebben a térségben nem lehet érdeke egyik államnak sem .

Kérjük, szíveskedjen tájékoztatást adni arról, milyen konkrét lépéseket tett a
Külügyminisztérium a törvénytelen kitiltások kapcsán, különös tekintettel Zagyva Györg y
Gyula ismételt kitiltására, milyen lépések megtételét tervezik, hogy a jövőben hasonló esetek
ne fordulhassanak elő! Mit tettek annak érdekében, hogy jogsértő állapotok miel őbb
megszüntetésre kerüljenek, az érintettek pedig szabadon közlekedjenek lakhelyük és a z
elszakított területek magyarságának otthonául szolgáló nemzetrészek között?

Várjuk megtisztelő válaszát !

Budapest, 2015. július 29 .

Tisztelettel :
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Jobbik Magyarországért Mozgalom
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